
Přečtěte si:

Ročník XVIOchoz u Brna Leden 2011

1237-2011 - 774 let obce

h t t p : / / w w w . o c h o z u b r n a . c z

OCHOZSKÝ
ZPRAVODAJ

- o poplatcích za rok 2011

- o prvním zasedání zastupitelstva

- o úspěšné fotbalové sezoně

- o výročí 20 let skautingu

 - o tanečních na Orlovně

- o potopě 



OCHOZSKÝ ZPRAVODAJ Říjen 2010Strana 2

OBSAH

2 Editorial 

3 Slovo starosty 

4 Poplatky na rok 2011

5 Slovo zastupitele 

8 Cena vodného a stočného 2011

9 Jak to bylo s dotacemi získanými  

 pro naši obec

11 Politika a manipulace

14 Nejúspěšnější rok ochozské  

 kopané skončil

18 Fotogalerie – Halloween 2010

19 Dvacet let táborů, her a setkávání 

20 Tradiční vánoční koncert ZUŠ

21 Ochozská plesová sezona

21 Ze vzpomínek pana Aloise Šlofa

22 Pánové a dámy, na parket!

23 Společenská rubrika

Editorial 

Milí čtenáři, 
Všimli jste si, že jste dostali - teď už vlastně 
pod loňskými stromečky - dárky od něko-
lika lidí navíc? A ani je třeba neznáte. Kdy-
koliv jste šli či stále chodíte po chodníku, 
který je čistý a odmetený i  uprostřed bílé 
chumelenice, je to dárek od člověka, který 
sníh odklízí, i když nemusí. Už rok platí tzv. 
„chodníkový“ zákon, kdy jsou za schůdnost 
odpovědné obce. Pokud ale začne pořádně 
sněžit, těžko to může jeden, i když velmi 
pilný člověk, placený obecním úřadem stih-
nout. A právě v tu chvíli se chápou lopaty 
lidé, kterým nevadí se na chvilku zahřát, 
rozhýbat svá těla i v zimě, kteří mají čas  
a odklízení sněhu je baví. Výsledek práce je 
vidět, chodí se pak mnohem jistěji a lépe, 
a i na psychické i fyzické stránce pracanta 
se chvilka s lopatou projeví kladně. Bylo by 
dobře, když by takových dárků přibývalo 
během celé zimy. 
Leden je čas paradoxů. Venku je chladno, 
ale pohled na stříbrný sníh rozehřívá cosi 
uvnitř. Je to doba nemocí, ale bylinkový čaj  
s medem a citrónem není vůbec špatná před-
stava. A je to taky doba zimního spánku, ale 
i velké aktivity, nasazení, nových začátků  
a projektů. Stejně tak i náš Zpravodaj. Je plný 
velkých hodnocení a výzev i nostalgického 
vzpomínání. Zpráv o zdražování i nabídky 
pomoci zdarma. Radosti i rozhořčení. Asi 
to tak má být. Jin a jang, dva protikladné 
elementy z východní @lozo@e, prostupují 
celým životem, životem obce a tudíž i Zpra-
vodajem. 
Příjemné vychutnání dravé a aktivní síly  
i klidných a stálých prvků přeje

Aneta Šedá    
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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
Toto číslo Zpravodaje vychází v netradiční 
dobu a je prvním číslem po podzimních 
komunálních volbách a také prvním číslem 
v letošním roce 2011. Proto musím na úvod 
poděkovat všem za danou důvěru v komu-
nálních volbách a dovolte mi popřát nám 
všem v právě započatém roce především 
pevné zdraví, pracovní úspěchy a v soukro-
mém životě hodně lásky, klidu a spokoje-
nosti.
Voleb do obecního zastupitelstva se v naší 
obci zúčastnilo 665 z celkového  počtu 1021 
možných voličů, což představuje 65,13%. 
Svými hlasy jste rozhodli, že v zastupitel-
stvu v nadcházejícím volebním období bude 
působit 5 zastupitelů kandidujících za hnu-
tí „Starostové a nezávislí“ Vlastimil Čou-
pek, Jan Vaculík, Dana Blatná, Ing. Alena 
Kovaříková a Ing. Jiří Podaný, za Občanské 
sdružení pro Ochoz MUDr. Eva Klusáčková 
a Mgr. Libor Mikulica, za KDU ČSL  Stani-
slav Janek a za ODS  Ing. Vojtěch Drápal. 
Na prvním setkání nově zvolených zastu-
pitelů ještě před ustavujícím zasedáním, 
které jsem svolal, mělo dojít k dohodě na 
obsazení funkce starosty, místostarosty a na 
jmenovité obsazení předsedů jednotlivých 
výborů. Již na tomto setkání jsem poznal, 
že ze strany zástupců OSPO nebude dohoda 
jednoduchá a bez problémů. Jejich návrh, 
aby byli zvoleni dva neuvolnění místosta-
rostové, byl dalšími sedmi členy ZO po dis-
kusi a zvážení všech argumentů zamítnut. 
Bylo dohodnuto, že na funkci uvolněného 
starosty budu navržen já a na funkci neu-
volněného místostarosty bude opětovně 
navržen Jan Vaculík. Při rozdělování výbo-
rů nastal další problém. Zastupitelům za 
OSPO, jako druhé nejsilnější straně, byly 
nabídnuty dva nejdůležitější výbory, které 

ze zákona o obcích musí být zvoleny, výbor 
�nanční a výbor kontrolní. Výbor �nanční 
má přímo ze zákona oprávnění provádět 
kontrolu hospodaření s majetkem a �nanč-
ními prostředky obce a výbor kontrolní 
kontroluje plnění usnesení zastupitelstva 
obce a dodržování právních předpisů ostat-
ními výbory a obecním úřadem na úseku 
samostatné působnosti. Oba dva zástupci 
OSPO tento návrh odmítli. Mgr. Mikulica 
konstatoval, že má zájem pracovat pro tělo-
výchovu a sport, a že kdyby měl být před-
sedou kontrolního výboru, raději se vzdá 
mandátu zastupitele.  Po další delší diskusi 
bylo dohodnuto, že na předsedkyni �nanč-
ního výboru bude na ustavujícím zasedání 
navržena Ing. Alena Kovaříková, na předse-
du kontrolního výboru Stanislav Janek, na 
předsedkyni stavebního výboru Dana Blat-
ná, na předsedu výboru pro tělovýchovu  
a sport Mgr. Libor Mikulica, na předsedkyni 
výboru sociálního, kulturního a pro školství 
MUDr. Eva Klusáčková, na předsedu výbo-
ru pro dopravu Ing. Jiří Podaný a na předse-
du výboru pro ekologii Ing. Vojtěch Drápal. 
Na ustavujícím zasedání ZO konaném dne 
8.11. 2010 v jídelně hostince „U Votrubů“ se 
z úst Mgr. Mikulici snesla na práci bývalé-
ho zastupitelstva kritika. Nejvíce bylo kri-
tizováno, že byla vyvíjena malá aktivita při 
získávání dotací z EU na rozvoj obce a že 
je obec zadlužená (o dotacích se dočtete na 
jiném místě Zpravodaje).  Při volbě na obsa-
zení vedení obce zastupitelé za OSPO opět 
navrhovali do vedení obce dva neuvolněné 
místostarosty. Tento návrh neprošel, a tak 
byl do funkce neuvolněného místostaros-
ty zvolen Jan Vaculík a uvolněným staros-
tou obce, již na třetí funkční období, jsem 
byl zvolen já. Dohoda o obsazení předsedů 
výborů byla dodržena a všichni předsedové 
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výboru byli podle této dohody zvoleni. Dal-
ší problém nastal při hlasování o odměnách 
neuvolněným členům zastupitelstva, kdy 
jsem navrhoval odměny v maximální mož-
né výši podle nařízení vlády č. 37/2003 Sb.  
s odůvodněním, že je potřeba na ustavujícím 
zasedání výši odměny neuvolněným členům 
ZO odsouhlasit. Zastupitelé se stávají zastu-
piteli dnem zvolení do zastupitelstva, ale 
nárok na odměnu mají až po odsouhlasení 
výše odměny zastupitelstvem na veřejném 
zasedání. Odměna se nedá neuvolněným 
zastupitelům vyplácet zpětně. Zastupitelé 
za OSPO navrhovali odložení hlasování na 
další veřejné zasedání. Tento návrh zástup-
ců OSPO také neprošel, až na určení výše 
odměny neuvolněným zastupitelům při 
souběhu více funkcí, o čemž se bude hlaso-
vat na dalším zasedání zastupitelstva.
Pevně věřím, že všichni členové nově zvo-
leného zastupitelstva to s naší obcí myslí 
dobře, ale s některými se lišíme ve způso-
bu řešení různých situací. Rád bych, aby se 
zastupitelstvo zabývalo věcmi, které může 
obec do budoucna udělat. Zatím se ale zabý-
váme věcmi již hotovými a ze strany někte-
rých zastupitelů neustále kritizovanými. I já 
jsem před osmi lety, když jsem se stal popr-
vé starostou, kritizoval práci předchozího 
vedení obce a hledal všechny chyby, které se 
staly v době jeho působení. Postupem času, 
jak jsem se učil být starostou, jsem pochopil, 
že pohled „z venku“ na určitý problém může 
být úplně jiný než pohled „zevnitř“, kde má 

člověk všechny informace a zná posloup-
nost věcí. Proto se na své kritiky nezlobím 
a v podstatě je chápu, protože jsem byl také 
takový. Myslím, že nemám problém s opráv-
něnou kritikou mé práce. Každý člověk udě-
lá chyby, jak v soukromém, tak i v profes-
ním životě, ale podle výsledku posledních 
voleb jsem přesvědčen, že jsem přece jen, 
a se mnou celé zastupitelstvo, udělali více 
těch dobrých věcí než těch špatných. Kritiky 
ze strany OSPO musím upozornit, že zatím 
stále zastupují zájmy menšiny a žádám je, 
aby respektovali rozhodnutí a přání většiny.
O investičních plánech obce na letošní rok 
a následné období se dočtete v jarním čís-
le Zpravodaje. Věřím, že v té době se bude 
zastupitelstvo již zabývat budoucností obce 
a ne její minulostí. Jen malá poznámka na 
závěr týkající se silnice na Pastýřkách.  Na 
základě intervencí minulého zastupitel-
stva na představitele Jihomoravského kraje 
by mělo v nejbližších dnech zastupitelstvo 
obce dát souhlas k podpisu Smlouvy se 
Správou a údržbou silnic JMK, týkající se 
výběrového řízení na zhotovitele projektové 
dokumentace pro územní řízení na rekon-
strukci silnice na Pastýřkách a následného 
projektu pro stavební povolení a prováděcí-
ho projektu, včetně �nančního podílu obce 
na chystaných projektech. Termín zahájení 
rekonstrukce silnice, která má být �nanco-
vána z Regionálního operačního programu, 
se předpokládá během 2-3 let.

Vlastimil Čoupek

Poplatky na rok 2011

Místní poplatek za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálních odpadů 
zůstává 500,-Kč jako v loňském roce (jedná 

se o poplatek za popelnici). Poplatek platí 
fyzická osoba s trvalým bydlištěm v obci  
a fyzická osoba, která má ve vlastnictví 
stavbu určenou nebo sloužící k rekreaci, ve 
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které není hlášena k trvalému pobytu žádná 
fyzická osoba. Poplatek je splatný od února 
do konce měsíce června osobně na OÚ nebo 
na účet obce – 12829641/0100, variabilní 
symbol – číslo domu. Majitelé rekreačních 
zařízení – variabilní symbol – číslo chaty  
+ 2011.

V loňském roce došlo v televizním vysílání  
k přechodu některých programů z analogo-
vého na digitální vysílání. Na tuto skutečnost 
musela reagovat i naše kabelová televize. 
Majitelé nových moderních televizorů mají 
příjem digitálního vysílání zabudován již 
přímo v přijímači. Mají tak lepší signál než 
přes kabelovou televizi. Byl to jeden z důvo-
dů k podání žádosti o odpojení kabelové 
televize. Proto zastupitelstvo obce rozhodlo 
snížit poplatek pro majitele KTV z 800,-Kč 
na 200,-Kč s tím, že rozdíl mezi vybranými 
penězi a skutečnými náklady bude uhrazen 

z rozpočtu obce. Poplatek lze uhradit osob-
ně na OÚ nebo na účet obce – var. symbol: 
333 + číslo domu.

Výše místního poplatku ze psů zůstává ve 
stejné výši jako v roce 2010. Poplatek činí za 
kalendářní rok za psa 200,-Kč, za druhého  
a každého dalšího psa 250,-Kč. Za psa jehož 
držitelem je poživatel invalidního, starobní-
ho, vdovského nebo vdoveckého důchodu, 
který je jeho jediným zdrojem příjmu činí 
poplatek za kalendářní rok 100,-Kč a za 
každého dalšího psa 150,-Kč. Každý poplat-
ník po zaplacení poplatku obdrží na OÚ 
novou známku s číslem RD trvalého byd-
liště majitele psa. Z těchto důvodů žádáme  
o zaplacení poplatku přímo na OÚ v ter-
mínu únor – červen. Poplatková povinnost 
vzniká v kalendářním měsíci, ve kterém pes 
dovršil stáří 6 měsíců.

Vlastimil Čoupek

Slovo zastupitele

Všichni jsme si již zvykli na pravidelné Slo-
vo starosty v našem Ochozském zpravodaji. 
Jsou v něm prezentovány pohledy na život 
v obci a určitě je to pro občany přínosné, 
neboť poskytuje jakýsi pravidelný a ucele-
ný pohled na to, co se událo a co by se ještě  
v obci udát mělo z pohledu obecního úřadu. 
Co mně jako občanovi vždy hodně chybě-
lo, byly bližší informace o dění v zastupi-
telstvu, neboť tam se vedou klíčové diskuse 
nad tím, kam a proč bude obec směřovat. 
Z tohoto důvodu bych rád v každém zpra-
vodaji přispěl i Slovem zastupitele, které by 
mělo poskytovat informace „z jiného soud-
ku“. Chtěl bych se věnovat hlavně klíčovým 
věcem, které se projednávaly na zastupitel-
stvu.

Úvodem snad ale možná pár důvodů, proč 
jsme se v těchto volbách rozhodli jako 
Občanské sdružení pro Ochoz kandidovat  
a co chceme (nejen my, ale i někteří jiní noví 
členové zastupitelstva) na práci zastupitel-
stva změnit.
Především nám chybí strategické pláno-

vání toho, čeho chce obec dosáhnout, jaké 
priority bude mít a v jakých časových hori-
zontech jich chce obec docílit. Jistě, v před-
volebních letácích se dočteme ledacos, ale 
musíme právě proto udělat seznam toho, 
co v novém zastupitelstvu budeme pro-
sazovat a v jakém pořadí. Ať už to budou 
úpravy komunikací a veřejných prostran-
ství, oprava Sokolovny, podpora zájmových 
organizací nebo podpora turistického ruchu  
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a na to navazující podnikatelské sféry apod. 
S tím souvisí určitě dobré plánování, které 
obci může ušetřit mnoho peněz. Příkladem 
možných úspor dobrého plánování snad 
může být budování dešťové kanalizace v 
části obce směrem od obchodu U Útratů 
na Příhon. Vybudovala se korýtka, která se 
pak při výstavbě chodníku zase odstranila, 
a bezpochyby tak obec přichází minimálně 
o desetitisíce, které mohla využít mnohem 
lépe. S ohledem na zadlužení obce je to do 
budoucna nepřijatelné. Tyto kroky výstavby 
přece musí být velmi dobře zváženy předem 
a je naší odpovědností (všech zastupitelů), 
aby se něco podobného neopakovalo.
Další, asi ještě důležitější oblastí je důsledné 
hájení ekonomických zájmů obce. Mimo 
příklad z předešlého odstavce je vhodné 
uvést ještě jednu událost. V srpnu 2010 byla 
na zasedání ZO schválena faktura ve výši 
270 000,-Kč na řešení havárie dešťové kana-
lizace. Starosta zmínil, že to bylo v důsled-
ku toho, že kanalizací byly vedeny další 
inženýrské sítě (neznámo jaké), které tam 
byly vybudovány průtlakem. V takovém 
případě je možné se důvodně domnívat, že 
vinu za tento havarijní stav má minimálně z 
části i majitel těchto sítí, a bylo by tak možné 
od něj požadovat nějaké odškodné. Bohužel 
se žádné kroky v tomto neudály. Jedinečnou 
možností získávání "nančních prostředků 
do obecního rozpočtu jsou v posledních 
letech žádosti o poskytnutí "nančních pro-
středků z evropských fondů. Tady se ale 
obávám, že ty nejlepší roky jsme již promar-
nili a bude asi velmi těžké se v této oblasti 
formou žádostí nyní prosadit. Za poslední 
volební období byl objem získaných dota-
cí z evropských fondů cca 80 000Kč (na 
zřízení kontaktního místa CzechPOINT). 
Bohužel to byla dokonce i jediná žádost, 
kterou obec podala (dle informací pana 
starosty zaslaných mi mailem dne 3.11.). 

Znám se osobně se starostou obce Lazinov 
ing. Pavlem Novotným (neuvolněný staros-
ta), který získal v minulém volebním období  
2 dotace z EU v celkové výši cca 9 000 000,- 
Kč na rekonstrukci místních komunikací, 
infrastruktury, veřejných ploch a ozelenění, 
tj. pro rozvoj obce, který musí "nancovat  
i naše obec. Když jsem mu sdělil, že naše 
obec si vzala v minulém volebním období 
úvěr 7,5 mil. Kč a přitom je nevyužila na 
zpracování projektů a žádosti o dotace, vel-
mi se podivoval a slušně řečeno to nazval 
jako velmi nemoudré. A není divu, když se 
podíváte na stránky www.strukturalni-fon-
dy.cz tak zjistíte, že v minulosti vyjednalo 
dotace velké množství obcí na akce, které 
trápí i Ochoz u Brna. Jedná se např. o revi-
talizace veřejného prostranství v obci Lužice 
(cca 10 mil.), rekonstrukce a regenerace fot-
balového hřiště Košetice (cca 3 mil.), víceú-
čelové hřiště v Doubravici nad Svitavou (cca 
2 mil.), modernizace mateřské školky v obci 
Medlov (cca 4 mil.), snížení energetické 
náročnosti objektu mateřské školky v obci 
Babice u Rosic, včetně rekonstrukce otop-
né soustavy a zdroje vytápění (cca 2,5 mil.). 
Pak si člověk opravdu zasteskne, když čte 
ve zpravodaji (říjen 2010) o tom, jak obec 
investovala do mateřské školky přes 3 mili-
ony a chce postupně upravovat obecní návsi 
podle toho, jak dovolí "nanční prostředky 
obce, přičemž tyto možné "nanční zdroje 
zůstávají nevyužity. Na posledním zasedání 
zastupitelstva také zaznělo, že by si mateřská 
školka asi zasloužila rekonstrukci topné sou-
stavy, a vím, jak naléhavá je potřeba rekon-
strukce kabin a úpravy hřiště s ohledem na 
soutěž, do které se naši fotbalisté probojova-
li a ve které reprezentují naši obec po celém 
kraji. Tady určitě byl a je prostor pro pokus 
o vylepšení obecního rozpočtu. Vzhledem  
k náročnosti zpracování není podávání 
žádostí jistě jednoduchý úkol, ale proč se do 
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toho obec nepustí? Je třeba vymyslet, kdo 
a jak do toho může být zapojen. Přece jen 
máme uvolněného starostu a velmi dobře 
placeného místostarostu a u těch bych před-
pokládal hlavní aktivitu. Bohužel pokud by-
chom šli v duchu minulých let, tak bychom 
asi obec ještě více zadlužili. K tomu ale, 
doufám, již docházet nebude. Objem peněz, 
které obec bude za půjčky splácet, byl ke dni 
22. 11. 2010 cca 18 mil. Kč a to je oprav-
du mnoho. Tím spíše bychom měli utrácet 
peníze zejména tam, kde mohou zase další 
peníze generovat a to optimálně za plánová-
ní projektů, které stejně potřebujeme, nebo 
bychom chtěli v budoucnu realizovat (např. 
na úpravy hřiště a kabin, rekonstrukce tope-
ní mateřské školky, rekonstrukce Sokolovny 
apod.). Ale uvidíme, kam se toto zastupitel-
stvo v tomto posune. Zatím působíme jako 
„nesehraný orchestr“, který „ladí své nástro-
je“. Ale to je asi normální a věřím, že se 
nám brzy podaří „naladit na stejnou notu“. 
Velmi zajímavé diskuse na téma možných 
ekonomických úspor se vedly také o zadá-
vání veřejných zakázek na stavební práce  
v souvislosti s výstavbou chodníku na Pří-
hon. Celá věc je ještě v běhu a ve vývoji,  
a tak se o strategii zadávání stavebních prací 
dovíte snad v příštím čísle zpravodaje.
Tyto dvě oblasti tedy vidíme jako dvě hlavní 
priority pro činnost tohoto zastupitelstva.
Dále bych rád v této části zpravodaje shrnul 
i některá hlasování o navržených usnese-
ních. Hned na ustavujícím zasedání (o něm 
ještě i v článku Politika a manipulace) jsme 
se snažili změnit zažitý stereotyp jednoho 
uvolněného starosty a neuvolněného sta-
rosty. Navrhli jsme zřízení 2 místostarostů 
s jednoduchým logickým odůvodněním, 
že uvažujeme-li, že místostarosta má cca 
poloviční úvazek (vyplývá to ze schvále-
ných odměn, které jsou oproti starosto-
vi přibližně poloviční), měl by odvést cca  

80 hodin práce pro obec. Tento objem prá-
ce je při zaměstnání dosti náročné naplnit 
(neexistuje ani evidence objemu práce, kte-
rou by místostarosta dokladoval svou čin-
nost). Bereme-li v úvahu, že bychom zvolili 
2 velmi aktivní místostarosty, mohli by např. 
odvádět pro obec každý cca 60 hodin práce, 
což by obci přineslo 120 hodin práce. Ale  
i 60 hodin měsíčně nad rámec svého zaměst-
nání se mi jeví dlouhodobě nereálné, nic-
méně je to mnohem reálnější než 80 hodin. 
Bohužel jsme s tímto návrhem na ustavu-
jícím zasedání neuspěli. Dále jsme navrhli 
odložení hlasování o odměnách zastupitelů 
obce. Považovali jsme za mnohem důležitěj-
ší nejprve projednat priority obce, dát je do 
kontextu se stavem ekonomiky obce a čin-
ností výborů a podle toho si říci, jak rozdělit 
odměny. Bohužel opět jsme neuspěli, a tak je 
v současnosti schváleno navržené maximál-
ní odměňování neuvolněných členů zastu-
pitelstva a pokud si občan spočítá celkové 
částky, tak zjistí, že odměny starosty a mís-
tostarosty nás stojí měsíčně přes 60 tisíc Kč 
a celkově zastupitelstvo (včetně odměn za 
předsedy výborů) cca 73 tisíc Kč. Pro srov-
nání celé zastupitelstvo obce Březina přijde 
jejich rozpočet měsíčně jen na 37 tisíc Kč. 
Proto jsme pro ostatní zastupitele zpracova-
li přehled odměňování členů zastupitelstva 
a částek, které nás to bude stát (ročně cca 
880 tisíc, za volební období pak přes 3,5 mil. 
Kč) a rádi bychom toto téma ještě v blízké 
době otevřeli. Vnímali bychom jako správ-
né, pokud by existovala určitá vazba mezi 
zadlužeností obce a výší odměn neuvolně-
ných zastupitelů. Pokud se obci vede dob-
ře, tak ať jsou i odměny vyšší, ale pokud si 
bereme půjčky a zadlužujeme obec, nevní-
mám to příliš jako morální krok. Navíc se 
snížením odměn neuvolněných zastupitelů 
oproti legislativně stanovenému maximu 
dají ušetřit i nemalé prostředky, ze kterých 
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je možné pak např. !nancovat právě projek-
ty na žádosti o !nancování z fondů EU. Na 
zasedání dne 22. 11. 2010 se pak nepodařilo 
v jednacím řádu prosadit náš návrh na to, 
aby ze zápisu bylo patrné, kdo jak hlasoval. 
Myslím, že volič by měl mít právo vědět to, 
jak jím volení zastupitelé hlasují, nicméně 
na toto si asi budeme muset ještě počkat. 
Naopak se podařilo schválit náš návrh na 
podpis ověřovatelů zápisu na každém listě 
zápisu z jednání zastupitelstva a tyto pod-
pisy by pak měly být patrné i na skenované 
verzi na internetu. Mělo by se tím předejít 
opakování situace z roku 2006, kdy způsob 
vypořádání připomínek CHKO k územní-
mu plánu byl na internetu ve znění, které 
zaznělo na zasedání zastupitelstva, nicméně 
o!ciální zápis se objevil v jiném znění, které 
bylo příznivější pro tehdejšího myšleného 

investora výstavby na lokalitě Pod Skalkou. 
V rámci zasedání zastupitelstva 22.11.2010 
se pak také vyjasnila jedna důležitá věc, tj. že 
občané mají právo se vyjádřit k projednáva-
ným bodům zasedání ještě před hlasováním  
o usneseních v jednotlivých věcech. Myslím, 
že pro občany důležitá informace, že nemo-
hou být jejich připomínky odsouvány až na 
závěrečnou diskusi. Tak tolik asi o činnosti 
nového zastupitelstva v tomto roce.
Závěrem pak chci popřát všem spoustu 
správných předsevzetí do nového roku, 
které se vám podaří i naplnit. No a hlavně, 
hodně štěstí. V jednom citátu se praví: „Na-
jít štěstí není snadné, je těžké najít ho v sobě 
a nemožné najít ho jinde.“ Přeji Vám, aby se 
Vám jej podařilo nalézt. 

Libor Mikulica 

Cena vodného a stočného na rok 2011

Především z důvodu nárůstu ceny za elek-
trickou energii a jejímu předpokládané-
mu dalšímu zvyšování dochází k většímu 
zdražení ceny stočného, než byl plánováno. 
Naše obec v rámci odvádění odpadních vod 
je členem Dobrovolného svazku pro vodo-
vody a kanalizace Bílovicko. Výše stočného 
na rok 2011 byla stanovena na 32,16 Kč/m3 
vč. DPH (cena v roce 2010 – 26,95 Kč).
V rámci vodovodu je naše obec členem Dob-
rovolného svazku pro vodovody a kanaliza-
ce Šlapanicko, kde byla cena vodného s pro-
vozovatelem, kterým je Vodárenská akciová 
společnost divize Brno venkov, dohodnuta 
na 34,98 Kč/m3 vč. DPH (cena v roce 2010 
- 33,58 Kč).
Podle nařízení a dohod uzavřených s Evrop-
skou unií si musí jednotlivé svazky vytvářet 
vlastní zdroje na obnovu vybudovaných 

vodovodních a kanalizačních sítí včetně 
s nimi spojených zařízení. V praxi to zna-
mená, že musí každoročně dojít k nárůs-
tu ceny vodného a stočného mimo in#aci  
o 3 – 5% (o 3% u akcí dotovaných z EU před 
rokem 2009, o 5% u získaných dotací v roce 
2009 a později). Takto získané peníze budou 
ukládány a později použity na obnovu sítí  
a zařízení. V případě nedodržení každoroč-
ního nárůstu ceny o předepsané procento 
by jednotlivé svazky musely v plné výši vrá-
tit získané dotace z EU.
Cena stočného – Šlapanicko – 37,90 Kč/m3. 
Cena vodného Bílovicko – 32,01 Kč/m3.
Porovnání ceny vodného a stočného s jiný-
mi obcemi najdete na http://www.vodaren-
ska.cz/. Na těchto internetových stránkách 
najdete i rozbor vody z našeho vodovodu.

Vlastimil Čoupek



OCHOZSKÝ ZPRAVODAJŘíjen 2010 strana 9

Bývalé zastupitelstvo, a s ním tedy i já, bylo 
v předvolebním období a na ustavujícím 
zasedání kritizováno ze strany Občanské-
ho sdružení pro Ochoz, že nezískalo žád-
né dotace z EU na rozvoj naší obce, a že je 
naše obec zadlužená. Rád bych chtěl sezná-
mit občany, jak je to se zadlužením obce  
a s možností získat dotaci, která bude smys-
luplně využita. Občané, kteří se do obce 
přistěhovali po roce 2007, se přistěhova-
li do obce, kde byla vybudována základní 
technická infrastruktura – elektřina, plyn, 
kanalizace a vodovod. Proto pojďme dále 
do historie až do roku 1989, od jehož kon-
ce můžeme počítat naše novodobé dějiny  
a konec socialismu, který do naší obce doká-
zal, s trochou nadsázky, přivést jenom elek-
třinu, pár autobusových spojů a do několika 
málo vyvolených domácností telefon. 
V první polovině devadesátých let bylo již 
možné do každé domácnosti připojit tele-
fon a byla dokončena plyno�kace obce. Svůj 
provoz také zahájila kabelová televize, která 
nějakým zázrakem funguje dodnes. V roce 
1998 se naše obec stala členem Svazku obcí 
pro vodovody a kanalizace Bílovicko (Bílo-
vice, Řícmanice, Kanice a Ochoz) i když  
v naší obci nebyl vodovod. Důvodem vstupu 
do svazku bylo vybudování I. etapy kanali-
začních sběračů v členských obcích svazku  
o délce 7460 m a rekonstrukce ČOV v Bílo-
vicích nad Svitavou pro 5400 EO (ekviva-
lentních obyvatel). Z toho mělo být rezer-
vováno 1300 EO pro naši obec. Stavba byla 
dokončena po mnoha peripetiích s provádě-
cí �rmou v roce 2001 a celkové náklady byly 
61 633 057,-Kč. Ze Státního fondu životní-
ho prostředí byla na tuto stavbu poskytnu-
ta investiční dotace ve výši 16 971 000,-Kč  
a půjčka s 3% úrokem ve výši 15 274 000,-
Kč. Obec hradila 25% nákladů a to z vlast-

Jak to bylo s dotacemi získanými pro naši obec

ních zdrojů a půjčkou od Čs. spořitelny ve 
výši 2 897 000,-Kč. Poslední splátka půjčky 
byla uhrazena v roce 2005. Po dokončení 
I. etapy kanalizace se mohli připojovat jen 
majitelé nemovitostí bydlících kolem silni-
ce od Brna směrem na Březinu a bylo nutné 
dokončit kanalizaci i ve zbývající části obce. 
Proto obec požádala SFŽP ČR o dotaci na II. 
etapu stavby kanalizace naší obce. Rozhod-
nutím ministra životního prostředí RNDr. 
Miloše Kužvarta byly v roce 2001 ze SFŽP 
ČR poskytnuty prostředky na dokončení 
kanalizace: dotace ve výši 17 400 000,-Kč 
a půjčka ve výši 5 800 000,-Kč s 2% úro-
kem. Celkové náklady na stavbu, která byla 
dokončena koncem roku 2004, byly 30 255 
143,-Kč a rozdíl více jak 7 mil. korun byl 
hrazen z vlastních zdrojů. K dnešnímu dni 
má obec ještě z půjčky uhradit 2 320 000,-
Kč. Díky získání dotace na kanalizaci v roce 
2001 je naše obec jako jediná ze čtyř obcí 
svazku kompletně odkanalizovaná. Zbýva-
jící tři obce svazku měly vybudován vodo-
vod, který v naší obci stále chyběl. Obecní 
pokladna po dokončení stavby kanalizace 
byla prázdná (Rozpočet obce v roce 2004 byl 
v příjmech i výdajích 8 mil. korun) a zastu-
pitelstvo hledalo �nance na stavbu vodovo-
du.  Tak vznikla myšlenka s výstavbou pod 
Skalkou, kde pozemky měla vykoupit obec 
a později prodat. Peníze měly být použity 
na stavbu vodovodu. Někteří zastupitelé  
v tomto záměru viděli obrovské riziko a tuto 
myšlenku nepodpořili. Shodou náhod ve 
stejné době oslovila obec Jihomoravská ply-
nárenská společnost a navrhla obci odkou-
pení plynovodu, který byl v majetku obce 
za 1,6 mil. korun. S tehdejším místostaros-
tou L. Petlachem jsme oslovili konkurenč-
ní �rmu Qantum, která obci nabídla 3 mil. 
korun. Tím vzniklo konkurenční prostředí 
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a od JMP jsme nakonec dostali za plynovod 
5 milionů. Vznikl, tak �nanční základ pro 
možnost požádat o dotaci na stavbu vodo-
vodu. Žádost byla zaslána na Ministerstvo 
zemědělství ČR a koncem roku 2005 byla 
přiznána dotace ve výši 17 654 000,-Kč  
a bezúročná půjčka ve výši 10 630 000,-Kč na 
stavbu vodovodu za 39 240 000,-Kč. Částku 
11 mil. korun hradila obec ze svých pro-
středků. Bezúročný úvěr bude obec splácet 
ve čtvrtletních splátkách po 190 000,-Kč do 
konce roku 2021. Zbývá uhradit ještě 8 mil. 
korun. Zároveň se stavbou vodovodu probí-
hala rekonstrukce silnice – průtah obcí cca 
za 30 mil. korun. Před zahájením prací na 
rekonstrukci silnice byla podepsána Smlou-
va s ředitelem Správy a údržby silnic JMK 
Ing. Zouharem, kde se obec zavázala zajistit 
a uhradit výstavbu chodníků, zpevněných 
ploch vč. parkovacích míst, úpravy zeleně 
a domovní přípojky na dešťovou kanali-
zaci. Během stavby rekonstrukce silnice 
obec hradila jen domovní přípojky dešťové 
kanalizace. Parkovací stání, chodník na Pile,  
U Votrubů a okolo přechodů pro chod-
ce provedla prováděcí �rma za umožně-
ní skládky zeminy během stavby. V době 
stavby rekonstrukce silnice, a ani po jejím 
dokončení, nebyl vypsán žádný dotační pro-
gram, který by mohla obec využít na stavby 
chodníků. Obec z důvodu již přijatých úvě-
rů nesplňovala podmínky tzv. dluhové služ-
by, která se musí uvádět v případě žádosti  
o dotaci. V té době vypsané dotační progra-
my na úpravy komunikací se týkaly přede-
vším obcí do 500 obyvatel. Na velikost naší 
obce byly většinou vypsány dotační pro-
gramy, které se týkaly výstavby kanalizací  
a ČOV. Aby obec splnila své závazky vůči Sús 
JMK vzala si úvěr od Čs. spořitelny ve výši 
7,5 mil korun na dobudování aspoň části 
chodníků a přes 3 mil. korun z úvěru byly 
požity na rekonstrukci kuchyně a jídelny MŠ. 

Rekonstrukce v MŠ musela být provedena  
z důvodu změny hygienických předpisů po 
vstupu naší země do EU. Pokud, by nebyla 
rekonstrukce provedena, hrozilo uzavření 
MŠ. Na rekonstrukci MŠ byla žádána dotace 
od JMK, ale bohužel bezvýsledně.
V rámci programu rozvoje venkova žádá 
obec o dotaci Jihomoravský kraj každým 
rokem: 2006 – místní komunikace –  
500 000,-Kč, 2007 – rekonstrukce chod-
níku – 500 000,-Kč, 2008 – dětské hřiště 
– 500 000,-Kč, 2009 - rekonstrukce MŠ – dle 
výše dotačního titulu, 2010 – rekonstrukce 
chodníku + dešťová kanalizace 125 000,-Kč 
Bohužel všechny tyto žádosti nebyly úspěš-
né. Naposledy obec získala dotaci z PRV  
v roce 2004 na úpravu cesty k MŠ – 60 000,-
Kč a ze státního rozpočtu 3 mil. korun na 
rekonstrukci střechy a výměnu oken budo-
vy MŠ.  V roce 2006 byla obci poskytnu-
ta Jihomoravským krajem dotace ve výši  
83 000,-Kč na územní plán obce.
Každý rok je dále žádáno o dotaci na jed-
notky sborů dobrovolných hasičů zřízených 
obcí. Výše dotací se pohybuje do 200 000,-
Kč. Naposledy získány dotace v roce 2004 
– 50 000,-Kč a v roce 2006 – 35 000,-Kč.  
V letošním roce navíc poslána žádost  
o dotaci v rámci programu rozvoje obcím 
na stavbu hasičky. Týden po volbách byla 
obci přiznána dotace na stavbu hasičky ve 
výši 300 000,-Kč.
V roce 2008 získala obec dotaci z rozpočtu 
JMK pro oblast prevence kriminality ve výši 
117 000,-Kč na instalaci měřičů rychlosti 
– zpracovatelem žádosti byl Ing. Drápal.
V roce 2009 získaná dotace z integrované-
ho operačního programu ministerstva vni-
tra ČR na pracoviště CzechPOINT ve výši  
80 000,-Kč. 
Koncem měsíce října 2010 byla podána 
na MŠMT ČR žádost na dotaci z Progra-
mu rozvoje a obnovy materiálně technické 
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základny sportovních organizací na budovu 
Sokolovny – výstavba sociálního zařízení 
za 3 000 000,-Kč. Žadatelem je TJ (ve spo-
lupráci s obcí) – žádost zpracovala �rma 
Seadd s.r.o.
Toto je výčet žádostí o dotace za posled-
ních 10 let. Každý si, tak může spočítat, 
kolik peněz získala obec na dotacích, kolik 
si musela půjčit, aby mohlo dojít k realiza-
ci výše uvedených staveb a kolik uvedené 

stavby stály celkově. K dnešnímu dni má 
obec dluh ve výši 16,5 mil. korun a posled-
ní splátku bezúročné půjčky uhradí v roce 
2021. Možná se nespokojeným kritikům 
zdá, že bylo získaných dotací málo a úvě-
ry špatně využity. Já si to, ale nemyslím  
a většina občanů, kteří třeba trpěli hlukem  
z kostkové silnice nebo nedostatkem vody ve 
studních v letních měsících, určitě také ne.

Vlastimil Čoupek

Politika a manipulace

Politika je věcí veřejnou, nicméně ne všich-
ni politici k nám mluví řečí, které jako 
veřejnost jasně rozumíme, a někdy je těžké 
pochopit, kam tím politici směřují.
V jednání lidí se někdy objevuje jev, kterému 
se říká manipulace. Je to velmi účinný prvek 
v komunikaci, který slouží k získání převa-
hy a prosazení svých zájmů. Manipulace je 
někdy bohužel i častým nástrojem politiků 
a pro občana je velmi důležité umět toto 

chování u politiků odhalit.

Velmi intenzivně jsem si projevy mani-
pulace uvědomil na ustavujícím zasedá-
ní zastupitelstva obce (dále jen ZO) dne  
8. 11. 2010. Když jsem se pak blíže zajímal 
o projevy manipulace, jak jsou uváděny  
v odborné literatuře, překvapilo mě, kolik 
jich bylo možné pozorovat právě na ustavu-
jícím zasedání. Proto uvádím pár příkladů:

1) Na zasedání zazněla i ze strany občanů 
poměrně kritická slova na téma nedostateč-
ného získávání dotací pro naši obec. Obha-
joba byla založena na tom, že každá žádost 
stojí obec peníze a např. žádost o dotaci ve 
výši 3 mil. Kč na vybudování sociálních 
zařízení v Sokolovně (přičemž nežádala 
obec, ale TJ ve spolupráci s panem Drápa-

lem) bude celkem stát obec cca 100 tisíc Kč. 
Pak následoval manipulativní argument, že 
obec prostě nemá na to, aby podávala deset 
žádostí o dotace ročně, protože by ji to stá-
lo 1 milion ročně. A v čem je ta manipula-
ce? Vytváří se zde záměrně dojem, že kritik 
požaduje po obci naprostý nesmysl, tj. podá-
vání deseti žádostí ročně a obec na to prostě 
nemá. Jenže skutečnost byla naprosto jiná! 
Občané se jen ptali, proč nebyla aktivita  
o získávání dotací větší a úspěšnější. Nikdo 
nežádal podávání deseti žádostí ročně!  
V odborné literatuře se uvádí, že manipulá-
tor své potřeby zakrývá logickými důvody. 
V tomto případě ukrývá potřebu odvrátit 
kritiku a obhájit malou aktivitu v získávání 
dotací (zejména z EU, kde obec mohla získat 
obrovské prostředky!) za logický argument, 
že to vlastně mockrát ani nejde, což je jistě 
pravda. Dalším protiargumentem bylo, že 
obec podává žádosti, že to není jednoduché 
a dá to práci a většinou to nevede ke kýžené-
mu cíli. Paní, která tuto kritiku vznesla, se 
dostala do situace, kdy se začala za kritiku 
(podle mého názoru však zcela oprávně-
nou) omlouvat. Tady se projevují další dva 
znaky manipulátora - navozuje u oběti pocit 
viny a často ze sebe dělá oběť, aby ho ostatní 
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litovali. K tomu možná ještě jedna poznám-
ka. Pokud by bylo vyřizování žádostí oprav-
du tak zřídka úspěšné, asi by o dotace nebyl 
takový zájem. Situace je ale zjevně zcela 
opačná.

2) Když jsem odůvodňoval návrh zvolení 
dvou místostarostů namísto jednoho, tak, 
jak měla naše obec v minulém volebním 
období, uváděl jsem jako hlavní důvod 
poměrně malou efektivitu v získávání dota-
cí. Uvedl jsem částku 200 tisíc Kč, které se 
podařilo za 4 poslední roky získat (dostal 
jsem tuto informaci mailem od pana staros-
ty 3. 11. 2010), což se mi jevilo jako velmi 
málo. Protiargumentem bylo, že nemám 
pravdu, že v pátek 5.11 2010 se podařilo zís-
kat dotaci 300 tisíc na stavbu hasičky, o čemž 
jsem ale nemohl vědět. Přesto tato neznalost 
byla prezentována v tom smyslu, že nemám 
pravdu. Takto formulovaná věta vytváří 
dojem, že nemluvím pravdu, což tedy mění 
kritika v podstatě ve lháře, tj. osobu, které by 
neměli ostatní věřit, a tedy i její návrhy jsou 
tím zpochybněny. Je to další příklad chová-
ní manipulátora - zaměřuje se na neznalos-
ti druhých a snaží se tak vyvolat dojem, že 
„má navrch“. V dané situaci by bylo určitě 
férovější říci, že se situace změnila, ale že 
o ní nevím (chtěl jsem použít maximálně 
objektivní údaje), než použít tuto informaci 
ve větě, že nemám pravdu. Nicméně vytvo-
ření negativního obrazu kritika zde bylo 
nejspíš záměrné. 

3) Ve věci kritiky na získávání dotací zazněl 
i další manipulativní argument. Byl v tom 
duchu, že nelze čekat na dotace a kdyby 
obec čekala na dotaci např. v případě koupě 
Sokolovny, tak by ji nemohla koupit, pro-
tože se musela rozhodnout ihned. Zase to 
má vytvořit dojem, že menší zaměření na 
získávání dotací je vlastně správné. V dané 

chvíli však zcela scestný argument, neboť na 
koupi se ani dotace neposkytují (vždy je to 
na rozvoj, tj. např. obec má pozemky a na 
nich chce něco vybudovat).

4) Na ustavujícím zasedání jsem také navr-
hl odsunutí hlasování o způsobu odmě-
ňování neuvolněných zastupitelů. Navrhl 
jsem nejdříve se bavit o tom, jaké cíle si  
v jednotlivých oblastech dáme a odměny 
vázat na jejich plnění, aby to pro zastupite-
le bylo motivační a pro občany přehledné, 
kdo by se na čem měl podílet. Také jsem 
chtěl zohlednit ekonomické hospodaření 
obce. Kupodivu diskuse sklouzla na téma, 
proč jsem tedy nenavrhl změnu navrženého 
programu zasedání. Mělo to odvést pozor-
nost od faktického problému, že hlasování 
by mělo být odloženo, neboť vlastně neví-
me, kdo by jak a za co měl být odměňován,  
a vytvořit dojem, že pokud se odložení neře-
šilo již při schvalování programu jednání 
ZO, tak již není možné a je nutné okamžitě 
odměny odhlasovat. Tady se objevují hned 
čtyři rysy manipulátora - nedbá na práva, 
potřeby a přání druhých (odložení hlasová-
ní o odměnách samozřejmě nebylo prosa-
zeno a proběhlo hned na prvním zasedání), 
často vydává pokyny a nutí druhé jednat na 
poslední chvíli (ostatní členové ZO neměli 
čas slyšet nějaké návrhy, jak jinak nastavit 
odměňování, a museli se v hlasování vyjá-
dřit ihned na ustavující schůzi, proto se 
většina rozhodla ctít autority, pod kterými 
kandidovali), využívá morálních zásad dru-
hých k naplnění vlastních potřeb (členové 
kandidující za STAN dle mého názoru brali 
jako morální zásadu podpořit návrh poda-
ný z jejich strany), často mění téma upro-
střed hovoru (z hovoru o odměňování se 
najednou bavíme o programu jednání ZO).  
K tomu poslednímu příkladu manipulace 
chci ještě uvést, že kdo si přečetl program 
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jednání, nakonec zjistil, že tam o odhla-
sovávání odměn není ani slovo. Pak si ale 
klaďme otázku, proč chce někdo prosazovat 
rychle a neuváženě odhlasovávat odměňo-
vání neuvolněných zastupitelů hned na prv-
ní schůzi? Mimo jiné ve věci navrhovaných 
odměn jsem se pana starosty zeptal, jestli ví, 
kolik budou odměny navrhované v podkla-
dech pro ustavující schůzi ZO obec ročně 
stát. Jeho odpověď byla, že neví. A přesto 
byl záměr o tom hlasovat? Stejně tak v návr-
hu odměn byla stanovena jejich maximál-
ní možná výše. Obec si bere úvěry namís-
to maximální snahy o získávání dotací, je 
poměrně hodně zadlužena a zastupitelé si 
přesto budou dávat maximální odměny? To 
si dávejme, pokud máme celkově vyrovna-
ný rozpočet (tj. příjmy se rovnají výdajům 
v celém období bez zadlužování v budou-
cích letech), což se minulému zastupitel-
stvu nepodařilo, neboť např. břímě úvěru  
7,5 mil. Kč, které si vzalo, poneseme až do 
roku 2018! 

5)Dalším příkladem manipulace je reakce 
na kritiku týkající se neúspěšného prosazo-
vání opravy kostkové cesty. Zazněl argument 
v tom duchu, že pokud budeme náměstkovi 
každý den kvůli tomu volat, tak se mu to asi 
nebude líbit a ničeho nedosáhneme. Zase 
byla zavedena diskuse do podoby jako by ti, 
kteří chtějí ráznou intervenci na kraji, chtěli 
nějaký nesmysl, který nemá šanci na úspěch. 
Přitom nikdo nic takového nenavrhl!

6) Poslední příklad. Na zasedání zaznělo, 
že kdyby se ZO tvořilo podle počtu hlasů 
jednotlivým kandidátům, tak by tam sedělo  
9 kandidátů z kandidátky STAN. Jistě prav-
da. Jenže volby takto nejsou postaveny  
a naopak, kandidáti STAN získali 44% 
hlasů, a přesto obsadili 55% křesel v zastu-
pitelstvu. Další praktika manipulátora 

– neobjektivní překrucování fakt ve svůj 
prospěch.

Debaty na zasedání ZO jsou bohužel 
někdy velmi zdlouhavé (končilo se už i po  
23. hodině) a neproduktivní, a proto jsem 
na mnohé věci na úvodním zasedání nere-
agoval. Únavné protahování nepodstatných 
a scestných diskusí je určitě to, co odrazuje 
občany od účasti na zastupitelstvech. Roz-
hodl jsem se proto raději o těchto mani-
pulativních praktikách napsat a na příštích 
zasedáních snad jen na ně krátce upozornit. 
Dále bych chtěl upozorňovat na nesmysl-
nost některých argumentů, a pokud to bude 
třeba, opět je ve zpravodaji okomentovat. 
Neměli bychom se jako komunální politici 
uchylovat k těmto tendenčním praktikám  
a raději vést věcnou diskusi. Stejně tak musí 
být samozřejmě měřeno i mně a budu rád 
za každé upozornění ve věcech, které by 
se z mé strany zdály nekorektní. Člověk se 
musí bránit tomu, aby si z politiky „nezkři-
vil páteř“, a proto každá negativní odezva 
od občanů je pro mě zdvižený prst a vždy 
se jí budu velmi vážně zabývat. Kdysi pra-
vil Václav Havel, že občané jsou tu i proto, 
aby právě zabránili této morální devastaci 
politiků. Moc a peníze bývají velmi lákavé. 
Proto jsme se (myšleno členy Občanského 
sdružení pro Ochoz) na ustavujícím zasedá-
ní velmi bránili schvalování odměn neuvol-
něným zastupitelů (navíc v maximální výši), 
aniž bychom si předem řekli, co dobrého 
chceme pro tuto obec udělat. Těžko napl-
níme vize všech zastoupených kandidátek, 
a proto bychom se de�nováním společných 
cílů přece měli zabývat nejvíce a na prvním 
místě.
Závěrem pak chci poděkovat všem obča-
nům, kteří navštěvují zasedání ZO, neboť 
vaše názory a reakce jsou pro naši práci vel-
mi důležité. Vynasnažíme se, aby zasedání 
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ZO pro vás nebyla utrpením, ale místem, kde 
se můžete spolupodílet na rozvoji naší obce. 
Chci vás také poprosit, neupouštějte od kri-
tiky a snažte se poznat manipulativní jedná-
ní politiků, které vás má od kritiky odradit. 
Vaše kritika může být někdy vypořádána  
k vaší spokojenosti a je velmi důležitá, neboť 
nutí politiky jednat, nebo se alespoň zamys-
let. Jinak se z nich stávají neomezení vládci 
zneužívající své pozice. Vzpomeňme jen na 
zakázky na ministerstvu obrany a plýtvání 
na ministerstvu dopravy. Proto jsou nové 
tváře v politice třeba, jen je nesmíme nechat 
zkazit těmi vychytralými.
Je mi jasné, že tento článek nejspíš vyvolá 

bouřlivé reakce a asi i manipulativní negativ-
ní kampaň vůči mé osobě, nicméně nejsem 
v zastupitelstvu proto, abych si budoval do 
budoucna politickou kariéru, ale abych 
upozornil na chyby a neférové praktiky, se 
kterými se setkám. Proto jsem psal i tento 
článek o manipulaci. A co je klíčové pro 
občany? Jak praví odborná literatura, nejlep-
ší obrana je rozpoznat manipulaci a hrozící 
nebezpečí, pěstovat si vlastní sebevědomí, 
nemyslet si, že manipulátor je dokonalejší, 
a mít jasnou představu o svých právech.  
A na úplný závěr snad jediné. Nebojte se 
nám říkat, co si myslíte!

Libor Mikulica 

Fotbalový rok 2010 skončil. S klidným svě-
domím můžeme sedmapadesátý rok orga-
nizované kopané v naší obci hodnotit jako 
nejvydařenější v celé historii. Muži našeho 
oddílu s velkým náskokem vyhráli okres-
ní přebor Brno-venkov a postoupili do I.B 
třídy Jihomoravského kraje a splnili tak sen 
mnoha generací hráčů, funkcionářů i příz-
nivců ochozské kopané. 
O nevydařeném vstupu do vyšší sou-
těže jsem informoval v říjnovém vydání 
Ochozského zpravodaje. Naši hráči popr-
vé v soutěži bodovali po vítězství 5 : 3 nad 
Svratkou Brno a všichni jsme věřili v obrat. 
Hra našich se opravdu zlepšila, ze zbývají-
cích sedmi zápasů jsme prohráli těsně jen  
v Tišnově, dvakrát zvítězili na hřišti soupeřů  
a čtyřikrát remizovali. Zejména nerozhodné 
výsledky v zápasech na domácím hřišti byly 
zbytečné a v konečném účtování podzimu 
nás stály mnohem lepší postavení v tabul-
ce soutěže. Obsadili jsme dvanácté místo  
s třinácti body a na jaře nás čeká tvrdý boj 

Nejúspěšnější rok ochozské kopané skončil

o udržení se v soutěži. Věříme, že všichni, 
hlavně hráči, pro to uděláme maximum.
V mládežnických kategoriích nás reprezen-
tovali v okresní soutěži žáci a v okresním 
přeboru přípravek naši nejmenší fotbalisté, 
6 – 10ti letí. Obě mužstva splnila cíl, s jakým 
byla do soutěže přihlášena, a to zaměřit se 
na budování nových týmů a získávání zku-
šeností i postupné zlepšování výkonnosti. 
Z tohoto úhlu pohledu výbor oddílu kopa-
né vyhodnotil mládežnický podzim velmi 
dobře. Žáci obsadili v desetičlenné skupině 
osmé místo, když získali devět bodů za tři 
vítězství a šest proher. Přípravka zvítězila 
dvakrát, jednou remizovala a mezi jedenácti 
týmy obsadila deváté místo, když za námi 
skončily přípravky tradičních fotbalových 
obcí Mokré a Prace. Také u naší mládeže by-
chom chtěli po kvalitní zimní přípravě ještě 
lepší výsledky v jarní části soutěží. 
Po skončení podzimního kola soutěží žáci  
i přípravka pokračovali v tréninku v tělo-
cvičně. Od poloviny prosince měli hráči 
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volno a s hlavní přípravou začali začátkem 
ledna 2011. Příprava v tělocvičnách bude 
zpestřena účastí na halových turnajích  
a v březnu, pokud to počasí dovolí, přípra-
vou venku. Také muži se do poloviny pro-
since scházeli na umělé trávě v Líšni a po 
závěrečném utkání staří versus mladí (těsně 
zvítězili „mlaďoši“) mají do poloviny ledna 
volno k odpočinku. Tvrdá příprava bude 
probíhat v tělocvičně ZŠ Holzova s využitím 
školní posilovny, bazénu a na umělé trávě 
SK Líšeň. Zpestřena bude zimním soustře-
děním v prvním únorovém týdnu v Jese-
níkách a tradiční účastí v Zimním turnaji 
„LÍŠEŇ CUP“ na stadionu SK Líšeň, který 
pro naše hráče začne 5.února 2011. V bílé 
skupině se postupně utkáme se Zbýšovem 
(KP), Líšní B (I.A), Šaraticemi a Medlánka-
mi (I.B). Podle umístění potom následuje 
semi�nálový zápas se soupeřem z modré 
skupiny a turnaj zakončí zápasem o koneč-
né umístění. V plánu jsou i dva přípravné 
zápasy s Jeseníkem (v rámci soustředění)  
a tradičně s Určicemi (KP Olomoucka). No 
a potom, první dubnový víkend, začne bitva 
o udržení. Výbor oddílu kopané věří v účin-
nou pomoc všech fandů a přátel ochozského 
fotbalu.
Rozlosování Zimního turnaje a jarní čás-
ti soutěží mužů, žáků a přípravky najdete  
v tomto vydání Zpravodaje a na informační 
tabuli TJ u Obecního úřadu. 
Nejen fotbalem však žil náš oddíl. Pro ales-
poň částečné zlepšení podmínek byly nutné 
některé úpravy hrací plochy, šaten a pro-
stranství před nimi. Pravidelní návštěvníci 
hřiště si jistě těchto úprav povšimli. Výrazně 
se zlepšila hrací plocha, kolem hřiště vyrost-
lo zábradlí, prostranství před šatnami je 
vydlážděné atd. Samozřejmě se to neudělalo 
samo, je za tím obětavá práce hráčů, trenérů 
a funkcionářů oddílu a TJ. A také fotbalo-
vých nadšenců. V letošním roce bychom 

chtěli dokončit zábradlí kolem hrací plochy 
a pokud možno dále zlepšovat prostředí  
v šatnách a jejich okolí. A dál snít sen  
o jejich rekonstrukci. Věříme, že s pomocí 
zastupitelstva obce to nebude jen sen. 
Jak jsem na začátku uvedl, rok 2010 byl 
v ochozské fotbalové historii nejlepší.  
A po tak dobrém roce je vhodné poděkovat 
všem, kteří se na tom podíleli. Tak si dovo-
lím poděkovat hráčům všech družstev za 
vzornou reprezentaci oddílu, TJ a obce! Tre-
nérům přípravky Janě Beránkové-Švábové, 
Vašku Švábovi, trenérovi a vedoucím žáků 
Zdeňku Zobalovi, Hance Řičicové a Marcele 
Kochové. Realizačnímu týmu mužů v čele se 
Zdeňkem Jarešem, Radku Ševčíkovi, Petru 
Gajdůškovi, Ivo Klementsovičovi, Robertu 
Zajíčkovi. Velký dík patří členům výboru 
fotbalového oddílu: Zdeňku Zajíčkovi, Jar-
ku Rozsypalovi, Pavlu Petlachovi, JUDr. 
Eduardu Gondekovi,  Aleši Rádsetoulalovi, 
Františku Šlofovi, Jarovi a Martinovi Zajíč-
kovým. A v neposlední řadě Pepovi Polá-
kovi a Jaroslavu Škrobovi za velkou pomoc 
při pracovní činnosti. Chci také poděkovat 
bývalému zastupitelstvu obce Ochoz u Brna 
a věřím, že se současným zastupitelským 
sborem bude spolupráce ještě plodnější ku 
prospěchu nejen kopané, ale i celé obce. 
Výbor TJ a oddílu kopané přeje svým příz-
nivcům a všem občanům naší krásné obce  
v roce 2011 splnění všech přání a tužeb, 
hodně zdraví a pohody. A fotbalu úspěš-
nou jarní sezonu, všem hráčům, trenérům  
a funkcionářům radost z výsledků i výko-
nů.
A začátkem dubna se těšíme na shledanou 
na hřišti při zápasech všech družstev i při 
pracovní činnosti.

Mgr. Ruda Purkert, předseda oddílu kopané
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kolo den datum hodina domácí hosté

I. sobota 5.2.2011 9.00 Medlánky Ochoz

II. sobota 12.2.2011 9.00 Líšeň B Ochoz

III. sobota 19.2.2011 9.00 Zbýšov Ochoz

IV. sobota 26.2.2011 9.00 Šaratice Ochoz

V. sobota 5.3.2011 * volno volno

semi�nále sobota 12.3.2011
13.3.2011

bude
upřesněn

podle umístění
v modré skupině

o umístění podle umís-
tění

19.3.2011
20.3.2011

bude
upřesněn

podle výsledku
semifnále

Rozlosování Zimního turnaje  „ LÍŠEŇ CUP“ 2011 * Bílá skupina

Hraje se vždy na umělé trávě stadionu SK Líšeň
( mužstva modré skupiny: Ráječko, Slavkov, Líšeň C, Dražovice, MS Brno) 

Rozlosování soutěží ročníku 2010/2011 * jaro 2011

kolo den datum hodina domácí hosté

15. sobota 2.4. 15.30 Bosonohy Ochoz

16. neděle 10.04. 15.30 Ochoz Drnovice

17. neděle 17.04. 16.00 Bořitov Ochoz

18. neděle 24.04. 16.00 Ochoz Rousínov B

19. sobota 30.04. 16.30 Medlánky Ochoz

20. neděle 8.5. 16.30 Ochoz Blansko B

21. sobota 14.5. 16.30 Svratka Brno Ochoz

22. neděle 22.5 16.30 Ochoz Tišnov

23. neděle 29.5. 16.30 Kunštát Ochoz

24. neděle 5.6. 16.30 Ochoz Černá Hora

25. neděle 12.6. 16.30 Ochoz Ivanovice na H.

26. sobota 18.6. 16.30 Bohdalice Ochoz

I.B třída skupina „A“  JmKFS   -   muži
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kolo den datum hodina domácí hosté

18. neděle 17.4. Ochoz Kobylnice

10. neděle 24.4. 13.30 Ochoz Blažovice

11. neděle 1.5. 14.00 V. Šumice Ochoz

12. neděle 8.5. 14.00 Ochoz Žabčice

13. sobota 14.5. 9.15 Mokrá Ochoz

14. neděle 22.5. 14.00 Ochoz Pozořice

15. neděle 29.5. 10.30 Blučina Ochoz

16. neděle 5.6. 14.00 Ochoz Újezd

17. neděle 12.6. 14.30 Měnín Ochoz

III. třída starších žáků , skupina A

kolo den datum hodina domácí hosté

12. neděle 10.4. 11.00 Blažovice Ochoz

13. neděle 17.4. 12.15 Těšany Ochoz

14. neděle 24.4. 10.00 Ochoz Pozořice

15. neděle 1.5. 15.00 Měnín Ochoz

16. neděle 8.5. 10.00 Ochoz Újezd

22. středa 11.5. 17.30 Šlapanice Ochoz

17. neděle 15.5. 10.15 Rajhrad Ochoz

18. neděle 22.5. 10.00 Ochoz Prace

19. sobota 28.5. 11.00 Mokrá Ochoz

21. středa 1.6. 18.00 Ochoz Moutnice

20. neděle 5.6. VOLNO VOLNO VOLNO

Okresní přebor starší přípravka *  skupina „A“
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FOTOGALERIE HELLOWEEN 2010
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FOTOGALERIE OCHOZŠTÍ SKAUTI

Na konci roku 2010 uběhlo již 20 let od 
založení první ochozské skautské druži-
ny a tím započaly dějiny skautingu u nás  
v Ochozi. 
27. listopadu 2010 jsme si připomínali naše 
počátky i roky nedávno minulé. Začátek 
této jednodenní akce, určené především 
pro bývalé a současné ochozské skauty či 
příznivce, uvedl slavnostní oheň na farní 
zahradě, kde jsme si připomněli, proč jsme 
skauty a co se od nás v oddíle očekává. Lucie 
Božková se zde stala o+ciálním oddílovým 
rádcem. 
V odpoledních hodinách se na faře usku-
tečnila videoprezentace s fotkami a videi. 
Příchozí mohli nahlédnout do všech sta-

Dvacet let táborů, her a setkávání 

rých táborových i oddílových kronik a pro-
hlédnout si fotogra+e zobrazující naši dva-
cetiletou činnost. Vystaveno bylo i krátké 
představení veškerých oddílových táborů  
s popisem příslušné celotáborové hry a cho-
du tábora. 
Akce proběhla ve velmi přátelském duchu  
a podívat se přišlo i několik bývalých vedou-
cích. Všichni se pobavili nad starými fotka-
mi a ochozskému skautingu přejí ještě více 
úspěchů a to nejen v následujících dvaceti 
letech. 

Gabriela Hrazdírová 
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Tradiční vánoční koncert ZUŠ

Náš další adventní 
koncert se uskutečnil  
v krásném prostře-
dí chrámu svatého 
Václava 12. prosince 
2010. Žáci přednesli 
skladby různých žán-
rů, jež dobře vystiho-
valy zvláštní charakter 
doby adventní. Každý  
z účinkujících byl 
odměněn potleskem 
početného publika. 
Plní krásných zážitků 
jsme se rozcházeli do 
svých vánočně vyzdo-
bených domovů. Mária Frkalová 
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Ochozská plesová sezóna 2011 (v sále Orlovny) 

15. ledna - ZAHRÁDKÁŘI

29. ledna - OCHOZŠTÍ HASIČI

5. února - DIVADELNÍ SPOLEK 

19. února - SKAUTI 

5. března - VOSTATKY 2011

(pokračování z minulého čísla)
Tetičku jsme měli velmi rádi, ale pro stroze 
mluvící, dá se říci i přísně a stroze přika-
zující babičku Sedlákovou nebylo ve svět-
ničce pro nás děti moc zajímavé pobave-
ní. Zato se strýcem Františkem Sedlákem  
a jejich děvčetem Anežkou, která se narodi-
la ve stejném roce jako já – tedy v roce 1922,  
a o 2 roky mladším chlapcem Františkem 
bylo i za těchto podmínek přeci také veselo.

Již po cestě se maminka dívala na oblohu  
a říkala: „Dnes byl krásný den, ale tam nad
Bílovicemi, nad Březinou se strašně mračí 
a od Hostěnic se blíží těžký tmavý mrak. Je 
dobře,
že se u Sedláků schováme před deštěm nebo 
bouří, případně i něčím horším!“

Můj starší bratr požádal maminku o svole-
ní, že raději půjde za strýcem Aloisem Blat-
ným,
kde jsou dva mladší malí chlapci a hlavně 
sportovně založený strýc s velmi veselou 
tetičkou
Oldřiškou. Bydleli v domě číslo 55 jen kou-
sek po silnici za mostem přes potok. Je to
naproti volnému prostranství, kde je v sou-

Ze vzpomínek pana Aloise Šlofa

časné době dětské hřiště. Byla tam jedna 
větší obývací kuchyně a jedna malá světnice 
a komůrka. Mezi nimi byla průchozí
síň do malého úzkého dvorečku s chlíveč-
kem a úzkým průchodem kolem kuchyně 
na ulici.

Po krátkém uvítání tetičkou Lujskou u Sed-
láků, se značně setmělo, začala se ozývat 
postupně
sílící bouře a za chvíli i silný vítr a prudký 
déšť. 
Po krátké rozpravě, při pohledu z okna na 
ulici byla vidět na silnici tvořící se hladina 
vody a
prudký déšť s velkými kapkami vody, které 
v poryvech tloukly na okna. Chvílemi bylo 
vidět i
slyšet, jak dopadaly i veliké kroupy.

Při hodnocení průběhu deště i ta přísná 
babička nás děti i naše maminky varovala, 
že je toho
deště a krup nějak moc, abychom ven, i když 
přestane pršet, raději nechodili.
Zdůrazňovala, že je už před domy znač-
ně vysoká hladina vody, že ta kalná voda 
nateče
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i do jejich kryté studny. Naříkala, že se 
nebude moct ani voda ze studny pít, a
ani používat po převaření. Něco takového 
hrozného, že ani za svého dlouhého života
nepamatuje. Svým nářkem a pláčem rozpla-
kala i jejich ustrašené děti. Obavy, vzrušení 
a
napětí u všech přítomných s každým oka-
mžikem rychle rostlo!

Za stálého a vydatného deště se maminka 
smiřovala s mírně prodlouženým již smut-
ným
pobytem u tetičky. Měla ale velkou starost  
o staršího syna Antonína, kterého pustila 
za
strýcem Aloisem Blatným. Ona ale také 
uvažovala a říkala, jak by se dostala přes již 
vysokou
a stále se zvyšující hladinu vody na silnici  
i přes zatopený most.
Tehdy po zaváhání rozhodla. Musíme se 
dostat do našeho domu (do čísla 2), který je 
přeci ve vyšší poloze. Tam se snad zvyšují-
cí se hladina vody nedostane. Tam budeme  
i po delším dešti přeci mimo nebezpečí uto-
pení. 
Maminka přitom ještě také vzpomínala, kde 
asi jsou další naši rodinní příslušníci. Kde 
je
manžel Antonín Šlof, babička Josefa Blat-
ná a teta Štěpánka Blatná, zda jsou někde  
v bezpečí

při takové mimořádné pohromě? Také 
babička Sedláková nyní vzpomínala a naří-
kala, kde asi je její syn František Sedlák?

Když jsem ve vzrušení jen tak otevřel dveře 
ze světnice do síně, uviděl jsem tam hladinu
vody po celé síni. Jak tetička uviděla v síni 
hladinu vody, ihned síní proběhla a velmi 
těžko
a velikou silou otevřela dveře ze síně na 
dvůr. Tam zjistila, že to přiteklo a velkým 
proudem
stále přitékalo ze zcela zatopeného dvorku 
a chlívků. Hned zachraňovala malé kvičící 
topící se prasátko, které přinesla za námi do 
světnice k ošetření. Co s prasátkem, co sním 
budeme dělat? Tímto okamžikem začalo  
a pak se stupňovalo různé naříkání i pláč, 
a co budeme dělat, jak se zachovat a co 
zachraňovat, kdyby se hladina vody i nadále 
zvedala?

Hned byly další otazníky. Co kozy? Ty mají 
vysoké nohy, ale co králíci a slepice? Jak ty
zachránit před utopením? Co se vším oble-
čením, aby nenamoklo, co s nábytkem a vše-
mi
věcmi a potřebami, co a jak vše uchovat před 
povodní? Jak to přežijeme? To budou veliké
škody! Jak se zachráníme? Kam půjdeme? 

(pokračování příště)

Až na ochozských plesech uvidíte několik 
párů tančících v téměř profesionálních kre-
acích a sestavách, budou to možná ti, kteří 
osm týdnů na podzim místo pohodlných 
tepláků oblékali šaty a obleky.

Pánové a dámy, na parket! 

Ochozské taneční kurzy, které na Orlovně 
vedli učitelé tance manželé Kučerovi,  zau-
jaly hned několik párů, každou neděli se jich 
scházelo k hudebně rytmickým večerům 
zhruba sedm. 
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Poplatek za zveřejnění

inzerce ve zpravodaji

1. výsledný formát v časopisu
- podklady dodané obědnavatelem

A5 (celá strana) 800 Kč

A6 (polovina strany) 500 Kč

A7 (čtvrtina strany a méně) 300 Kč

Zadní strana obálky 1000 Kč

(pouze celá srana mínus plocha tiráže)

2. grafické zpracování redakcí
- přirážka 100% z výsledné plochy

3. fyzické a právnické osoby se  
sídlem v Ochozi -50% sleva z ceny

V minulých a nadcházejících dnech oslavi-
li či oslaví své životní jubileum tito občané 
naši obce: 
                      
Prosinec 2010 
Alois Hloušek 70 let  
Jitka Bradová 80 let  
Leden 2011
František Drahovzal 80 let                             
Jaruška Sekaninová 80 let                          
Anežka Kovaříková 70 let                         
Únor 2011
František Pernica 75 let                             
Březen 2011
Alenka Kalíšková 75 let                         
Jan Kalod 85 let

K výročí jim přejeme hodně zdraví, hodně 
lidí a přátel kolem sebe, příjemně prožitých 
dnů, pohody a melodických zážitků v dal-
ších letech. 

redakce

Společenská kronika

Na rozdíl od klasických tanečních, kdy 
džentlmenům v oblecích přeskakuje hlas  
a dívky se nervózně chichotají v kroužku, 
na ochozském parketu tančili hlavně dospě-
lí. Je to důkaz toho, že není nikdy pozdě na 
objevování nového. Ochozáci si tak mohli 
zkusit nejen tradiční walz, polku, valčík, ale 
i latinskoamerické rytmy. Došlo i na základy 
vášnivé salsy a rumby, divokého jivu i hravé 
chachy.
Příjemné večery pak zakončila slavnost-
ní „mikulášská prodloužená“. Na ní mohli 
účastníci kurzů  nabrat inspiraci u profesio-
nálů při ukázkách jednotlivých tanců. 

Bezpochyby tyto příjemné kurzy pomohou 
účastníkům při nadcházející plesové sezoně 
i při radostném pocitu ze sebe sama. Tanec 
mají lidé rádi od počátku věků. I v dnešní 
době dochází k renesanci tanečního umění. 
Každý zná už několikátou řadu soutěží cele-
brit v televizi, dárkové poukazy do taneč-
ních jsou dnes už oblíbeným dárkem, kurzy 
praskají ve švech. A tak tedy s chutí na plesy. 
I když zrovna nejste taneční mistři, nevadí. 
Hlavní je radost z pohybu, z melodií, z ryt-
mu a ze setkávání na parketu. 

Aneta Šedá       
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Jedny z nejstarších fotogra�í z dějin ochozského skautingu z roku 1991-1992.  

Zdroj: oddílová a družinová kronika


